

## السيرة الذاتية

ابتسام عباس عبد الحسن  
الجامعة المستنصرية – كلية الإدارة والاقتصاد

Mobile: +

Email:

ملخص تعريفي:

مدرس ( تخصص العام مالية تخصص الدقيق التامين) في قسم ادارة الأعمال – كلية الإدارة والاقتصاد – الجامعة المستنصرية

الشهادات الدراسية:

- ماجستير المعهد العالي للدراسات المحاسبية والمالية / قسم الدراسات المالية.
- بكالوريوس إدارة أعمال / الجامعة المستنصرية / كلية الإدارة والاقتصاد.

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- كتاب شكر وتقدير من رئاسة الجامعة المستنصرية بالكتاب المرقم 2407 في 2015/10/4
- منحت قدم لمدة شهر واحد لأغراض العلاوة والترفيه بموجب كتاب شكر والتقدير من السيد رئيس الجامعة المستنصرية / قسم الشؤون الادارية بالعدد 2470 في 2016/5/9
- كتاب شكر وتقدير من عمادة كلية الإدارة والاقتصاد – الجامعة المستنصرية, العدد 586 في 2015/1/28
- شكر وتقدير من رئيس الجامعة الى منتسبي الجامعة كافه في 2016/11/9
- شكر وتقدير من مكتب رئيس الوزراء (الى عمادات الكليات كافه مراكز واقسام الجامعة) بالامر 19828 في 2016/9/4
- شكر وتقدير من رئاسة الجامعة للجنة الامتحانية للعام 2016

الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- باشرت في التدريس منذ عام (2015/2016) في قسم إدارة الأعمال/كلية الإدارة والاقتصاد/الجامعة المستنصرية ولازلت مستمرة بالخدمة.
- الإشراف على بحوث التخرج لطلبة قسم الإدارة في كلية الإدارة والاقتصاد/الجامعة المستنصرية.
- المشاركة في العديد من اللجان العلمية في قسم إدارة الأعمال / كلية الإدارة والاقتصاد/الجامعة المستنصرية, منها لجنة غيابات الطلبة, لجنة تدقيق قوائم الأساس للدراسة الأولية, اللجنة الامتحانية للدراستين الصباحية والمسائية, لجنة تدقيق الشيتات الامتحانية للدراسة الأولية.

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات العليا	الدراسات الأولية
	مادة الخطر والتأمين للعام الدراسي 2015 و 2016

الانتساب المهني او الجمعيات:

لا يوجد

### المنشورات العلمية

- رسالة الماجستير بعنوان (أثر مجالات التغيير في الأداء التنظيمي), كجزء من متطلبات الحصول على شهادة الماجستير في علوم إدارة الأعمال.

### تطوير المهارات:

- دورة في طرائق التدريس في كلية التربية/ الجامعة المستنصرية – وزارة التعليم العالي والبحث العلمي سنة (2015)
- تدريس طلبة الصفوف الأولية في قسم ادارة الاعمال
- لجنة الجودة بالامر 299 في 2015/10/27
- لجنة قوائم اساس بالامر الداخلي 509 في 2015/10/27
- لجنة الارشاد التربوي بالامر الداخلي 300 في 2015/10/27
- لجنة تدقيق الشيتات بالامر الداخلي 228 في 2016/6/19
- لجنة امتحانية بالامر الداخلي 440 في 2015/11/23
- لجنة تصحيح دفاتر الخطر والتأمين بالامر الداخلي 296 في 2015/10/27
- لجنة الارشاد التربوي بالامر الداخلي 419 في 2016/10/26

.....  
 .....

Lecturer (general specialization in finance, flour specialization in insurance) in the Department of Business Administration - College of Management and Economics - Al-Mustansiriya University

.....  
.....

Academic certificates:

- Master's degree at the Higher Institute of Accounting and Financial Studies / Department of Financial Studies.
- Bachelor's degree in Business Administration/Al-Mustansiriya University/College of Administration and Economics.

.....  
.....

Awards and academic honors

- A letter of thanks and appreciation from the Presidency of Al-Mustansiriya University in letter No. 2407 on 10/4/2015
- I was granted an offer for a period of one month for the purposes of bonus and promotion according to a letter of thanks and appreciation from the President of Al-Mustansiriya University / Department of Administrative Affairs, No. 2470 on 9/5/2016.
- A letter of thanks and appreciation from the Deanship of the College of Administration and Economics - Al-Mustansiriya University, Issue No. 586 dated 1/28/2015
- Thanks and appreciation from the university president to all university employees on 11/9/2016
- Thanks and appreciation from the Prime Minister's Office (to the deans of colleges, all university centers and departments) by Order No. 19828 on 9/4/2016
- Thanks and appreciation from the university presidency to the examination committee for the year 2016

.....  
.....

Academic and teaching experience:

- I started teaching since (2015/2016) in the Department of Business Administration/College of Management and Economics/Al-Mustansiriya University and I still continue to serve.
- Supervising the graduation research of students of the Department of Management at the College of Management and Economics/Al-Mustansiriya University.
- Participation in many scientific committees in the Department of Business Administration/College of Administration and Economics/Al-Mustansiriya University, including the Student Absences Committee, the Committee for

Auditing the Base Lists for the Initial Study, the Examination Committee for the Morning and Evening Studies, and the Committee for Auditing the Exam Sheets for the Initial Study.

.....

.....

Courses taught: Risk and Insurance for the academic year 2015 and 2016

.....

.....

Scientific publications

- A master's thesis entitled (The Impact of Areas of Change on Organizational Performance), as part of the requirements for obtaining a Master's degree in Business Administration.
- .....

.....

Skills development:

- A course in teaching methods at the College of Education / Al-Mustansiriya University - Ministry of Higher Education and Scientific Research in the year (2015)
- Teaching primary grade students in the Business Administration Department
- Quality Committee by Order 299 dated 10/27/2015
- Basic Lists Committee pursuant to Internal Order 509 dated 10/27/2015
- Educational Guidance Committee by Internal Order 300 dated 10/27/2015
- Sheet Audit Committee pursuant to Internal Order 228 dated 6/19/2016
- Examination Committee under Internal Order 440 on 11/23/2015
- Committee for Correction of Risk and Insurance Records pursuant to Internal Order 296 dated 10/27/2015
- Educational Guidance Committee by Internal Order 419 dated 10/26/2016